
Приветствено слово на изпълнителния директор на МВФ Пол Хилберс 

по случай удостояването на управителя на БНБ  

Димитър Радев с „Доктор хонорис кауза на УНСС“ 

 

За мен е чест да бъда в бих казал световно известния Университет за национално и 

световно стопанство и най-сърдечно да поздравя Димитър Радев за удостояването му с 

„Доктор хонорис кауза на УНСС“ и от името на управляващия директор на Международния 

валутен фонд Кристалина Георгиева. Тя е завършила Университета и бе изключително 

радостна за удостояването на г-н Радев с това почетно звание. Позволете ми да спомена 

няколко постижения на г-н Радев, свързани с МВФ, през последните десетилетия. Той има 

дълга история, свързана с нашата институция. Бил е съветник на изпълнителния директор 

на МВФ в периода 2001 – 2003 г. и старши сътрудник на МВФ в периода 2003 – 2015 г. в 

департамента по фискални въпроси, където е изготвил редица важни финансови доклади 

през тези години. Смятам, че г-н Радев е човек със солидни познания не само в сферата на 

фискалната, но и на монетарната политика, което трябва да ви кажа, че е доста рядко 

срещано в кариерата на световните икономисти. Като зам.-министър на финансите от 1992 

до 2001 г. г-н Радев допринася за процеса на консолидация и фискалната прозрачност и 

отчетност на вашата страна. Всичко това се случва в ранните години на прехода на България 

към пазарна икономика и г-н Радев има ръководна роля през тези години. По-късно като 

управител на БНБ той успява много компетентно да организира валутния борд и работи 

усилено по процеса на приемането на еврото във вашата страна. Това е главна цел и на 

настоящото правителство и МВФ подкрепя силно този много важен проект.  

Съчетаването  на опита и експертизата по въпросите на фискалната и монетарната 

политика е не само много, много рядко срещано, но и много ценно. В МВФ наричаме това 

фискално-монетарен микс, който включва същността на фискалната и монетарната 



политика. Сигурен съм, че притежавайки правилния микс, под вашето ръководство 

България ще бъде успешна и в двете направления и ще върви напред в процеса на приемане 

на еврото, благодарение и на високата степен на фискална и финансова стабилност на 

страната като цяло. Смятам, че сте способен да приложите вашите високи познания по 

икономическа теория в академичната работа и да допринесете за развитието на фискалната 

и монетарна политика, както направихте и в професионалната си кариера. За тази уникална 

комбинация от познания, която вие съчетавате, считам, че напълно заслужено сте удостоен 

с почетното звание „Доктор хонорис кауза“. 


